
4.2.2024 Dobrota Božia a tvrdosť srdca 

Dobrota Božia nás vedie do pokánia. 

Rímskym 2:4  A či pohŕdaš bohatstvom jeho dobrotivosti, znášanlivosti a zhovievavosti nevediac, že 

ťa dobrota Božia vedie ku pokániu? 

Rímskym 2:5  Ale podľa svojej tvrdosti a nekajúceho srdca hromadíš sebe hnev na deň hnevu a 

zjavenia spravodlivého súdenia Boha 

 

Rímskym 11:21-23  Lebo ak Boh neušetril prirodzených vetví, mohol by snáď neušetriť ani teba. 

22  Viď teda dobrotu i prísnosť Božiu! Na tých, ktorí padli, prísnosť, a na teba dobrota Božia, keď 

zostaneš v dobrote, ináč budeš aj ty vyťatý. 23  A zase oni, keď nezostanú v nevere, budú znova 

vštepení, pretože Boh má moc zase ich vštepiť. 

Židom 3:12-15  Hľaďte, bratia, aby snáď nebolo v niekom z vás zlé a neverné srdce, ktoré by 

odstupovalo od živého Boha. 13  Ale sa napomínajte každý deň, dokiaľ sa volá: dnes, aby nebol niekto 

z vás zatvrdený zvodom hriechu; 14  lebo sme sa stali účastníkmi Krista, akže počiatok podstaty 

dodržíme pevný až do konca. 15  Teda keď je povedané: Dnes, keby ste počuli jeho hlas, 

nezatvrdzujte svojich sŕdc ako v tom rozhorčení Boha! 

 

Blízkosť Pána Ježiša je dostatočným liekom na všetko. Ale prečo to nefungovalo Judášovi?  

Dvere-srdce 

Srdce je úžasné, ale zároveň je zradné. Pána Ježiša pri znovuzrodení pozývame do svojho „srdca“. On 

v skutočnosti vstupuje do nášho ducha, ktorý je úplne nový, stvorený v znovuzrodení nanovo. Je 

z Ducha Svätého, splodený Slovom. Prebýva tam Boh v Kristu – Slove a Duchu – svätej moci Božej 

prítomnosti.  

Ježiš nás neustále privádza na miesta „pohoršenia“ – možnosť potknúť sa, pretože jedná z vecami 

v našom živote, ktoré sú „otrasiteľné“ – potenciálne zdroje pre katastrofu. U Judáša to boli nezlomené 

predstavy o tom, ako mal prísť a fungovať spasiteľ a popri tom odhalený „malý“ hriech – zlodejstvo  

Ján 12:6  Ale nepovedal toho preto, že by sa bol staral o chudobných, ale preto, že bol zlodej a mal 

mešec a to, čo sa dalo do neho, nosil. 

V samotnej prítomnosti Pána je možné nevojsť do pokánia kvôli tvrdosti srdca, kvôli neschopnosti 

zareagovať na stret s Ním – s kameňom úrazu a skalou pohoršenia – zlomením sa.  

Rozhodnutie „nezlomiť sa“ môže mať katastrofálne dôsledky. Možno dostaneme ďalšiu šancu na 

pokánie a zlom v našom osude (Izraeliti na púšti a zasľúbená zem) a možno nie. Prejavy lásky, ktoré 

majú v sebe moc uzdraviť a vyslobodiť; zmocniť nás duchovnou nebeskou silou sa môžu pre 

nezlomené veci v našom srdci stať vstupnou bránou pre satana.  

Ján 13:26, 27a  A Ježiš odpovedal: Ten je, komu ja omočím skyvu chleba a dám mu. A omočiac skyvu 

dal Judášovi Šimona Iškariotského. 27  A hneď po tej skyve vstúpil do neho satan. 

1 Korintským 11:29-32  Lebo ten, kto nehodne je a pije, je a pije si súd nerozsudzujúc tela Pánovho. 

30  Preto je medzi vami mnoho slabých a chorých, a mnohí spia. 31  Lebo keby sme sami seba 

rozsudzovali, neboli by sme súdení. 32  Ale súdení súc od Pána káznení sme, aby sme neboli 

odsúdení so svetom. 
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Najfrajerskejšia osobná služba v dejinách: Boh a Kain.  

Genesis 4:7  Či, keď budeš dobre robiť, nebude povznesená a veselá? A keď nebudeš dobre robiť, 

hriech leží pri dveriach, a jeho túžba sa nesie po tebe. Ale ty budeš panovať nad ním! 

Hriech leží – krčí sa ako zviera na štyroch, jeho túžba sa nesie (na teba je upriamená jeho žiadostivosť 

ECAV; dychtí po tobě B21) 

Slovo (ktoré sa nenavráti prázdne, ale vykoná to, na čo ho Hospodin poslal) – padlo na zem, 

nevykonalo nič. Kain hneď v nasledujúcom verši postúpil ešte ďalej. Hnev viedol k ešte väčšiemu 

hnevu, po rozhovore nasledovala vražda.  

Možno je potrebné zmeniť naše modlitby – Pane, príď, zachráň ma; vysloboď ma...pretože možno On 

tu so záchranou už je, ale ja nereagujem správne, nedajbože reagujem až nesprávne.  

 

Nespoliehajme sa na naše srdce, strážme si ho. Naučme sa reagovať duchom, nie dušou. V duši sme 

obmedzení, akokoľvek môžeme byť vzdelaní, skúsení, posvätení...V duchu máme prístup ku všetkému 

Božiemu.  

Ak sa spolieham na svoju dušu moje srdce sa môže rýchlo zatvrdiť. Pocit spravodlivého hnevu, potreba 

ochrániť sa/svoje deti...zápal horlivosti, pocit nespravodlivosti... 

Ale ak pôjdem ďalej do ducha, tam je láska, radosť, pokoj...(Gal 5)  

Galatským 5:22  Ale ovocím Ducha je láska, radosť, pokoj, zhovievavosť, dobrota, dobrotivosť, 

vernosť, krotkosť a zdržanlivosť; 

Láska je trpezlivá, láska je dobrotivá...(1Kor 13). Ja nie som láska. Ja som ja. Ani moje srdce nie je 

láska, preto nie som automaticky a ľahko trpezlivý a dobrotivý. Boh je láska a Božia láska je vždy 

trpezlivá a dobrotivá. Ak idem do ducha, mám prístup ku všetkému Božiemu a cez moje srdce do 

mojej duše a tela (celej bytosti) môže preraziť to Božské – vyraší zo mňa (z Ducha z ducha) ovocie 

ducha.  

Galatským 5:23  proti takým veciam nieto zákona. 

Rímskym 6:14  lebo hriech nebude panovať nad vami, pretože nie ste pod zákonom, ale pod 

milosťou. 

 


